
Minna Kuuselas och 17 andra ledamöters motion om att avstå från användningen av 
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Minna Kuusela och 17 andra ledamöter lämnade in följande fullmäktigemotion i enlighet med 
fullmäktiges arbetsordning: 

”Användningen av glyfosat leder till en radikal minskning av antalet pollinerande insekter. Minskningen 
av pollinerande insekter har i flera undersökningar konstaterats vara ett av de största problemen i 
nuläget. För att pollineras är 90 % av jordens alla växter och 75 % av alla grödor beroende av djur. 
Minskningen av pollinerande insekter innebär en direkt minskning av föda. Glyfosat lagras också i 
organen hos husdjur och människor och bidrar därmed direkt och indirekt till uppkomsten av ett flertal 
sjukdomar.

Glyfosat är Finlands mest populära medel för ogräsbekämpning och det används ca 850 ton om året.
Vanda stad använder tyvärr fortfarande det på till exempel trafikgrönområden, också vid gång- och 
cykelleder som används av människor och sällskapsdjur, samt i bekämpningen av jätteloka. I städer kan 
användningen av glyfosat dock ersättas med mekaniska och termiska metoder. Termiska metoder är 
bland annat svedning, hett vatten, het ånga och het luft. Vi är medvetna om att en del metoder är dyrare
än glyfosat, men teknikerna och medlen utvecklas hela tiden. Vanda stad bör i denna oroväckande 
situation också på nytt se över tidigare jämförelser och undersöka nya möjligheter.

Vi ledamöter som undertecknat motionen föreslår att Vanda stad helt avstår från användningen av 
glyfosatbaserade bekämpningsmedel och i all ogräsbekämpning går över till mekaniska och termiska 
metoder samt miljövänligare preparat.”

Stadsfullmäktige 15.6.2020 § 24

Beslut:
Stadsfullmäktige beslutade att ta upp ärendet till behandling och sända fullmäktigemotionen till 
stadsstyrelsen för beredning. 

Bilaga:
– Minna Kuuselas och 17 andra ledamöters motion om att avstå från användningen av glyfosatbaserade
bekämpningsmedel


